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Protokół nr LXVIII 

z LXVIII Sesji Rady Miejskiej w Brwinowie, która odbyła się 28 września 2023 roku w sali 

konferencyjnej przy ul. Turystycznej 4 w Brwinowie. Obrady rozpoczęto o godz. 17:07,  

a zakończono o godz. 19:20 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 19 radnych. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki otworzył LXVIII 

Sesję Rady Miejskiej w Brwinowie. 

2. Przedstawienie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Miejskiej Sławomir Rakowiecki przedstawił porządek obrad LXVIII 

Sesji Rady Miejskiej w Brwinowie. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacje Burmistrza Gminy Brwinów. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Brwinowie. 

5. Rozpatrzenie uchwał w sprawie: 

5.1  zmiany uchwały nr LVIII.681.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie z dnia 20 grudnia  

2022 roku w sprawie Wieloletniej prognozy finansowej gminy Brwinów na lata  

2023-2034 (RM0006.814.2023); 

5.2 zmian w uchwale budżetowej nr LVIII.682.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie  

z dnia 20 grudnia 2022 r. (RM0006.815.2023); 

5.3 określenia kryteriów, liczby punktów i rodzaju dokumentów potwierdzających 

spełnianie kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego 

przy przyjmowaniu dzieci do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych  

w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę Brwinów 

(RM0006.812.2023); 

5.4 przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Brwinów (RM0006.813.2023); 

5.5 przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej w Brwinowie na II półrocze 2023 roku 

(RM0006.817.2023); 

5.6 udzielenia Województwu Mazowieckiemu pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej na dofinansowanie zadania inwestycyjnego „Rozbudowa dwóch skrzyżowań 

na drodze wojewódzkiej nr 719 na ternie gminy Brwinów – skrzyżowanie  

z ul. Kępińską w Brwinowie od km 27+801,80 do km 28+051,80 oraz skrzyżowania  

z ul. Jodłową w Brwinowie od km 27+570 do km 27+730 – poprawa bezpieczeństwa 

ruchu drogowego” (RM0006.818.2023). 

6. Wybór ławników na kadencję 2024-2027. 

6.1 Stanowisko Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 

6.2 Wybór komisji skrutacyjnej. 

6.3 Wybór ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027. 
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6.4 Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2024-2027 

(RM0006.816.2023). 

7. Przyjęcie protokołu z LXIV sesji Rady Miejskiej. 

8. Przyjęcie protokołu z LXV sesji Rady Miejskiej. 

9. Przyjęcie protokołu z LXVI sesji Rady Miejskiej. 

10. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

11. Zamknięcie sesji. 

3. Informacje Burmistrza Gminy Brwinów 

Głos zabrał Burmistrz Arkadiusz Kosiński poinformował, że w dniu 11 września 

(poniedziałek) dowiedzieliśmy się, iż 8 września (piątek) sanepid wydał komunikat, w którym 

ograniczył możliwość wykorzystania wody do spożywania w Otrębusach i Kaniach. 

Komunikat został wydany w godzinach popołudniowych, wysłany na adres kancelaryjny 

spółki, nie obsługiwany poza godzinami pracy. Nie został wysłany do Urzędu Gminy Brwinów 

na żaden z adresów, ani na adresy kancelaryjne, obsługiwane w godzinach pracy, ani na adresy 

zarządzania kryzysowego, nie było również żadnego kontaktu ze strony sanepidu.  

W poniedziałek zostały podjęte działania związane z koniecznością ograniczenia możliwości 

spożywania tej wody w Kaniach i Otrębusach.  

Okazało się, że jest wszystko w porządku w 99% procentach, niewłaściwie została pobrana 

próbka z hydrantu. 

Oznajmił, że w powiecie pruszkowskim odbyło się posiedzenie zespołu zarządzania 

kryzysowego, gdzie złożył wniosek, aby powiatowy zespół zarządzania kryzysowego 

powiadamiał wszystkie państwowe inspekcje o adresach i telefonach osób w każdej gminie 

odpowiedzialnych za zarządzanie kryzysowe. 

Zakomunikował, że Gmina planuje wdrożenie jakiejś formy aplikacji, gdzie będzie można 

uruchomić powiadomienia w ściśle określonych sytuacjach, ponieważ tym razem Straż Miejska 

jeździła i przez megafon informowała mieszkańców Otrębus i Kań. Komunikaty zostały 

rozwieszone wszędzie, gdzie tylko można, jak również umieszczone w internecie. 

Zarówno woda pobrana przez Spółkę 11 września, jak i przez Sanepid 12 września była czysta. 

Burmistrz poinformował, że razem z  Przewodniczącym 16 września reprezentował Gminę 

Brwinów w czasie uroczystości w Stalowej Woli, gdzie odbyło się przeformowanie  

16 Batalionu im. Franciszka Niepokólczyckiego w 18 Pułk Saperów.  

Oznajmił, że na listopadowej sesji, wystąpi do radnych, aby rok 2024 w Gminie Brwinów 

ustanowić rokiem pułkownika Franciszka Niepokólczyckiego, w związku z 50 rocznicą jego 

śmierci. 

Ogłosił również, że ruszyła przebudowa ul. Biskupickiej w Brwinowie, dlatego jest zmiana 

organizacji ruchu. Prowadzone są również prace przez Mazowiecki Zarząd Dróg 

Wojewódzkich związane z remontem barierek przy tunelu (zdemontowano i wywieziono  

do piaskowania). 

Zakomunikował, że wykonano dokumentację projektową doświetlenia przejść dla pieszych  

na Rynku w Brwinowie. Rozpoczyna się również remont nawierzchni jezdni w centrum 

Brwinowa. 

Kolejna informacja dotyczy zgłoszenia do BOM-u wniosku o realizację projektu „roztańczone 

rondo”. Chodziło  o zagospodarowanie zieleni na rondzie w Otrębusach, jak również ustawienie 

rzeźby zespołu- tancerzy zespołu Pieśni i Tańca Mazowsze. Rzeźbę wykona ten sam rzeźbiarz, 

który wykonał rzeźbę Ignacego Kozielewskiego przy rondzie w Brwinowie, pan profesor Karol 

Badyna z Krakowa. 
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Burmistrz zwrócił się do radnych, aby poparli temat budowy Paszkowianki. W przypadku 

odcinka między Paszkowem, a Kaniami są duże dyskusje, jest spora grupa osób, która 

kwestionuje potrzebę budowy tej drogi. Poprosił radnych, aby angażowali się i przekonywali 

osoby, które kwestionują budowę Paszkowianki, że budowa drogi, która wyprowadzi  

z terenów zabudowanych ruch tranzytowy jest bardzo potrzebna. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Brwinowie 

Głos zabrał Przewodniczący Sławomir Rakowiecki przypomniał, że został opracowany 

statut sołectwa i można wnosić do niego uwagi. Statut będzie zatwierdzony przez Radę Miejską 

po konsultacjach z mieszkańcami, jak również będzie przedmiotem spotkań burmistrza  

z mieszkańcami. 

Poinformował o terminie kolejnej sesji, która odbędzie się 26 października. 

Przekazał, że zasmuciła go jedna informacja, jeżeli chodzi o przeformowanie 16 Batalionu  

na 18 Pułk Saperów, niestety Pułk traci umundurowanie, to piękne umundurowanie  

z płaszczami podhalańczyków. 

5. Rozpatrzenie uchwał w sprawie 

5.1. zmiany uchwały nr LVIII.681.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie z dnia 20 grudnia 2022 

roku w sprawie Wieloletniej prognozy finansowej gminy Brwinów na lata 2023-2034 

(RM0006.814.2023) 

Pani Mecenas Danuta Strykowska przedstawiła autopoprawkę dotyczącą podstawy prawnej 

uchwały. 

Pani Skarbnik Elżbieta Dolota przedstawiła autopoprawki do WPF-u i budżetu. 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że zarówno zmiany proponowane w WPF-ie, jak i w budżecie 

bieżącego roku zostały zaopiniowane przez Komisję pozytywnie. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr LVIII.681.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie z dnia 20 grudnia 2022 roku 

w sprawie Wieloletniej prognozy finansowej gminy Brwinów na lata 2023-2034 

(RM0006.814.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Adam Adamczyk, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia Iwoła, 

Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, 

Karol Kühn, Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Sławomir Rakowiecki, 

Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (2) 

Marta Bartos, Adrianna Olczak 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził,  

że uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie. 
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5.2. zmian w uchwale budżetowej nr LVIII.682.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie z dnia  

20 grudnia 2022 r. (RM0006.815.2023) 

Pani Mecenas Danuta Strykowska przedstawiła autopoprawkę dotyczącą podstawy prawnej. 

Głosowano w sprawie: 

zmian w uchwale budżetowej nr LVIII.682.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie z dnia  

20 grudnia 2022 r. (RM0006.815.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Adam Adamczyk, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia Iwoła, 

Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, 

Karol Kühn, Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Sławomir Rakowiecki, 

Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (2) 

Marta Bartos, Adrianna Olczak 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził,  

że uchwała została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie. 

5.3. określenia kryteriów, liczby punktów i rodzaju dokumentów potwierdzających spełnianie 

kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego przy przyjmowaniu 

dzieci do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez gminę Brwinów (RM0006.812.2023) 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Sportu, Małgorzata Kucharska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała, 10 głosami „ZA” projekt 

uchwały. 

Głos zabrał Zastępca Burmistrza Jerzy Wysocki przedstawił autopoprawki do podstawy 

prawnej.  

Głosowano w sprawie: 

określenia kryteriów, liczby punktów i rodzaju dokumentów potwierdzających spełnianie 

kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego przy przyjmowaniu 

dzieci do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez gminę Brwinów (RM0006.812.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Adam Adamczyk, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia Iwoła, 

Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, 

Karol Kühn, Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Sławomir Rakowiecki, 

Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (2) 

Marta Bartos, Adrianna Olczak 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził,  

że uchwała została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie. 

5.4. przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Brwinów (RM0006.813.2023) 

Przewodniczący oznajmił, że projekt tego regulaminu został pozytywnie zaopiniowany przez 

Wody Polskie, w tej chwili wraca pod obrady Rady. 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że opinia jest pozytywna. 

Radny Andrzej Guzik zauważył, że w preambule jest błąd. 

Burmistrz Arkadiusz Kosiński sprawdził ustawę o zbiorowym odprowadzaniu ścieków  

i przedstawił autopoprawkę. 

Przewodniczący zwrócił uwagę, że radny Andrzej Guzik wykazał się dużą czujnością,  

za co mu podziękował. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Brwinów (RM0006.813.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Adam Adamczyk, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia Iwoła, 

Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, 

Karol Kühn, Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Sławomir Rakowiecki, 

Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Segit 

NIEOBECNI (2) 

Marta Bartos, Adrianna Olczak 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził,  

że uchwała została przez Radę Miejską podjęta. 

5.5. przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej w Brwinowie na II półrocze 2023 roku 

(RM0006.817.2023) 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej w Brwinowie na II półrocze 2023 roku 

(RM0006.817.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 
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Adam Adamczyk, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia Iwoła, 

Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, 

Karol Kühn, Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Sławomir Rakowiecki, 

Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (2) 

Marta Bartos, Adrianna Olczak 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził,  

że uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie. 

5.6. udzielenia Województwu Mazowieckiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

na dofinansowanie zadania inwestycyjnego „Rozbudowa dwóch skrzyżowań na drodze 

wojewódzkiej nr 719 na ternie gminy Brwinów – skrzyżowanie z ul. Kępińską w Brwinowie 

od km 27+801,80 do km 28+051,80 oraz skrzyżowania z ul. Jodłową w Brwinowie od km 

27+570 do km 27+730 – poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego” (RM0006.818.2023) 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Burmistrz Arkadiusz Kosiński przypomniał, że ta uchwała była zdjęta z poprzedniego 

porządku obrad w związku z tym, że trzeba było dopasować nazwę zadania do zadania,  

które zostało wpisane do budżetu Województwa Mazowieckiego i do WPF-u Województwa 

Mazowieckiego. Zwrócił uwagę, że podczas poprawiania została fraza „poprawa 

bezpieczeństwa ruchu drogowego”, którą trzeba wykreślić razem z myślnikiem. 

Reszta uchwały jest bez zmian. 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia Województwu Mazowieckiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej  

na dofinansowanie zadania inwestycyjnego „Rozbudowa dwóch skrzyżowań na drodze 

wojewódzkiej nr 719 na ternie gminy Brwinów – skrzyżowanie z ul. Kępińską w Brwinowie 

od km 27+801,80 do km 28+051,80 oraz skrzyżowania z ul. Jodłową w Brwinowie od km 

27+570 do km 27+730 – poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego” (RM0006.818.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Adam Adamczyk, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia Iwoła, 

Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, 

Karol Kühn, Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Sławomir Rakowiecki, 

Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (2) 

Marta Bartos, Adrianna Olczak 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził,  

że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

6. Wybór ławników na kadencję 2024-2027 

6.1. Stanowisko Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników 
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Łukasz Dybała Sekretarz Zespołu przedstawił stanowisko Zespołu wraz z proponowanym 

kandydatem. 

6.2. Wybór komisji skrutacyjnej 

Przewodniczący Sławomir Rakowiecki zaproponował członków Komisji Skrutacyjnej: 

Marek Winiarski, Firmin Słojewski, Rafał Wysocki. 

Radni zaakceptowali skład Komisji. 

6.3. Wybór ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027 

Członkowie Komisji Skrutacyjnej rozdali karty do głosowania i przeprowadzono tajne 

głosowanie. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej ogłosił wyniki głosowania. 

 

Wyniki głosowania tajnego 

ZA: 19, NIEWAŻNY GŁOS: 0, 

6.4. Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2024-2027 

(RM0006.816.2023) 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2024-2027 

(RM0006.816.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Adam Adamczyk, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia Iwoła, 

Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, 

Karol Kühn, Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Sławomir Rakowiecki, 

Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (2) 

Marta Bartos, Adrianna Olczak 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził,  

że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

7. Przyjęcie protokołu z LXIV sesji Rady Miejskiej 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LXIV sesji Rady Miejskiej.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Adam Adamczyk, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia Iwoła, 

Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, 

Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, 

Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
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Karol Kühn 

NIEOBECNI (2) 

Marta Bartos, Adrianna Olczak 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że protokół z LXIV sesji Rady Miejskiej został zatwierdzony. 

8. Przyjęcie protokołu z LXV sesji Rady Miejskiej 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LXV sesji Rady Miejskiej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Adam Adamczyk, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia Iwoła, 

Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Zbigniew Kurządkowski, 

Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek 

Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

PRZECIW (1) 

Małgorzata Kucharska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Karol Kühn 

NIEOBECNI (2) 

Marta Bartos, Adrianna Olczak 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że protokół z LXV sesji Rady Miejskiej został zatwierdzony. 

9. Przyjęcie protokołu z LXVI sesji Rady Miejskiej 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LXVI sesji Rady Miejskiej.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Adam Adamczyk, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia Iwoła, 

Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, 

Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, 

Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Karol Kühn 

NIEOBECNI (2) 

Marta Bartos, Adrianna Olczak 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że protokół z LXVI sesji Rady Miejskiej został zatwierdzony. 
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10. Sprawy wniesione i wolne wnioski 

Głos zabrał radny Rafał Wysocki zwrócił się do burmistrza z prośbą o sprecyzowanie dwóch 

informacji dotyczących Paszkowianki: 

• I etap Paszkowianki jest w fazie wydawania decyzji administracyjnych, czy mowa  

jest o decyzji środowiskowej dopiero, czy to jest już pozwolenie na budowę ? 

• pan burmistrz mówił o wale od strony Kań po wschodniej stronie kolejki WKD,  

ale patrząc na problemy z komunikacją z Kaniami zastanawiam się, czy dobrym 

rozwiązaniem  nie byłaby droga serwisowa wzdłuż Paszkowianki. 

 

Głos zabrał radny Maciej Żukowski  poinformował, że podpisano niedawno umowę  

na opracowanie dokumentacji projektowej poszerzenia autostrady A2 o trzeci pas ruchu.  

Zwraca się z propozycją, żeby burmistrz w imieniu Gminy  wystąpił do Generalnej Dyrekcji  

z wnioskiem o uwzględnienie niewielkiej przebudowy węzła A2 Pruszków, chodzi o zmianę 

stałej organizacji ruchu na tym węźle.  

Chciałby również wnieść uwagi do koncepcji Paszkowianki.  

Przewodniczący Bartosik podczas spotkania w Kaniach słusznie zauważył, że tunel 

zlokalizowany jest dość blisko koryta rzeki, nawet tego przesuniętego.  Jego postulat jest taki, 

że tunel powinien zostać odsunięty 100-200 metrów na wschód w kierunku Nowej Wsi.  

Po pierwsze po to, żeby odsunąć go od rzeki, a po drugie, ponieważ przebieg Paszkowianki 

zlokalizowany jest w odległości 50 m od najbliższych zabudowań w Kaniach i 500 m  

od zabudowy Nowej Wsi. Uważa, że jeżeli chodzi o rozchodzenie się hałasu jest  

to niesprawiedliwe podejście. 

Zwraca uwagę, że nadal brakuje połączenia pomiędzy osiedlem Słonecznym w Kaniach  

z resztą gminy. Pierwotnie Paszkowianka poprzez skrzyżowanie z ul. Pruszkowską w Kaniach 

miała zapewnić dojazd mieszkańcom osiedla Słonecznego nie tylko do Kań, Otrębus,  

ale również do reszty gminy. MZDW porzuciła propozycję budowy tego skrzyżowania  

na Pruszkowskiej. Potem była mowa, że komunikacja będzie zachowana poprzez serwisówkę, 

ale w tej chwili przy tunelu jest zawrotka. Stąd kolejny postulat radnego, żeby upłynnić  

tą zawrotkę mostem nad rzeką do ulicy Wiosennej w Kaniach. Będzie to jeszcze łatwiej 

osiągalne, gdyby tunel został odsunięty na wschód o te 100-200 metrów. 

 

Głos zabrała radna Barbara Koralewska zwracając się z prośbą o ochronę przestrzeni 

publicznej w okresie wyborów, chodzi o akty wandalizmu dotyczące materiałów wyborczych, 

głównie banerów. 

Stąd prośba, aby w ostatnim tygodniu przed wyborami zwiększyć ilość kontroli Straży 

Miejskiej i uruchomić patrole nocne.  

Zgłosiła również uwagi dotyczące wyjaśnień burmistrza w związku ze skażeniem wody  

w Otrębusach. Komunikat z Sanepidu ukazał się 8 września, w przestrzeni publicznej, 

internetowej zaistniał w poniedziałek rano, taką informację telefoniczną otrzymała radna przed 

godziną 9. Mieszkańcy byli zaniepokojeni, czy tylko w Kaniach, czy również w Brwinowie  

jest skażenie. Sprawdziła stronę BPWiK w granicach godziny 9 i była informacja, że odcina  

się dopływ wody w Otrębusach w związku z pracami budowlanymi, nie było słowa o skażeniu, 

które było od piątku. 

Po godzinie 9 radna zadzwoniła do prezesa Kowala, który potwierdził, że jest skażenie 

wyłączenie w Otrębusach i ma to związek z tym komunikatem. Prezes uspokajał radną,  

że bakterii już nie ma, ponieważ  płukali i chlorowali sieć. Dlatego radna prosi o wyjaśnienie 

tych nieścisłości.  
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Po wyjaśnieniach prezesa poprosiła, aby ukazała się informacja o skażeniu, żeby uspokoić 

mieszkańców i taki komunikat łącznie z tym z sanepidu ukazał się na stronie. 

Dlatego pozwoliła sobie napisać maila do osoby, która podpisała ten komunikat, do pani 

dyrektor Magdaleny Naparty z sanepidu pruszkowskiego. W ciągu pół godziny otrzymała 

telefon od pani dyrektor, jak również odpowiedź na piśmie, którą odczytała. Stwierdziła,  

że wyjaśnienia burmistrza troszkę się rozmijają. Chciałaby wiedzieć kto narażał zdrowie 

mieszkańców i kto powinien powiadomić burmistrza. Działania przez spółkę zostały podjęte, 

czyli informacja do nich dotarła. Dlaczego ona nie została udostępniona mieszkańcom? 

 

Głos zabrał radny Andrzej Guzik chciałby na ręce pana burmistrza złożyć podziękowania 

dla osób, które utrzymują porządek w toalecie na targowisku. 

 

Głos zabrał radny Zbigniew Bartosik oznajmił, że służy pomocą, jeżeli będzie potrzeba  

w formułowaniu uwag dotyczących Paszkowianki. 

 

Głos zabrał Radny Karol Kühn przypomniał, że kiedyś rozmawiał z burmistrzem  

o targowisku i organizacji ruchu pojazdów na targowisku. Zwrócił uwagę, że o ile  od ulicy 

Rynek jest postawiony i widoczny znak zakazu wjazdu, o tyle od ulicy Armii Krajowej takiego 

zakazu nie ma. W części, gdzie są wiaty pojazdy powinny mieć możliwość wjazdu, natomiast 

w dalszej części targowiska, tam gdzie są pawilony zakazu wjazdu nie ma. Z jednej strony 

zakazujemy wjazdu, a z drugiej nie zakazujemy, z czego kierowcy bardzo chętnie korzystają, 

skracając sobie drogę od strony cmentarza. 

Dlatego chciałby spytać burmistrza, czy jest planowana zmiana organizacji ruchu, tak żeby 

uniemożliwić tam wjazd pojazdom? 

 

Głos zabrał Burmistrz Arkadiusz Kosiński odpowiadając po kolei na pytania. 

Pan radny Wysocki prosił o informację na temat Paszkowianki 1, burmistrz przekazał,  

że w czasie wakacji został złożony wniosek o wydanie decyzji środowiskowej. Zgodnie  

z procedurą wniosek został przekazany m. in. Do Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska i do Wód Polskich, procedura jest w toku.  

W kwestii drogi serwisowej do Kań - generalnie co do zasady droga serwisowa służy 

skomunikowaniu wszystkich nieruchomości, które wskutek budowy konkretnej drogi 

straciłyby dostęp do drogi publicznej. To ma być droga serwisowa, która służy do dojazdu. 

Burmistrz zgłaszał w lutym wnioski, żeby przedłużyli tą drogę serwisową i doprowadzili  

do ulicy Wiosennej. MZDW zwróciło uwagę, że z punktu widzenia budowy Paszkowianki, 

budowa mostu na rzece Zimna Woda i tego odcinka drogi jest niepotrzebna, ponieważ  

ta działka  ma dostęp od strony ulicy Wiosennej. I absolutnie nie widzą możliwości, żeby  

w ramach budowy Paszkowianki sfinansować budowę mostu i dalszego odcinka drogi.  

To czy kiedyś ta droga zostanie wybudowana, to już może będzie decyzja którejś kolejnej 

kadencji Rady Miejskiej w Brwinowie. Póki co w projekcie Paszkowianki tej drogi  

nie ma. Jedynie burmistrz uprosił MZDW, żeby w ramach przedłużenia istniejącej drogi 

rowerowej, wykonali kładkę na Zimnej Wodzie. W ramach tego projektu pojawi się kładka 

górą nad tunelem komunikujemy się w kierunku Nowej Wsi, dlatego myśli, że to pozwoli 

radnemu Krzemińskiemu na poparcie wniosku absolutoryjnego, bo w tym przypadku uzależniał 

kiedyś swoje poparcie, że będzie głosował. 

 

Radny Żukowski prosił, żeby upłynnić zawrotkę do Kań, burmistrz nie będzie tej uwagi 

zgłaszał, uważa, że to rozwiązanie będzie trudne do wykonania. Zaproponował, że jako radny 

sam może ją zgłosić. 
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Burmistrz uważa, że przed wylotem tunelu pojawiłby się wał ziemny, który wyprowadzony być 

może do samej drogi 719 chroniłby mieszkańców akustycznie i wtedy nawet odległość  

50 metrów nie byłaby problemem. 

Co do trzeciego pasa, temat jest przesądzony. Przy ogłaszaniu przetargu zostały określone 

konkretne warunki zamówienia i tam nie ma czegoś takiego jak dodatkowe poszerzenia. Samo 

zgłoszenie organizacji ruchu, jeśli to będzie można zrobić na zasadzie organizacji ruchu, 

burmistrz na tym etapie może zrobić. Z tym, że nie wiadomo, czy to nie będzie powodowało 

konieczności korekty pasa ruchu również w drugą stronę. Autostrada ma być poszerzana  

do środka, a na zewnątrz urządzenia odwadniające. Ponieważ jeśli mamy pas jezdni  

o szerokości dwóch pasów ruchu urządzenia odwadniające zostały zwymiarowane  

na odebranie wody z dwóch pasów ruchu. 

Jeśli pojawia się trzeci, czy dodatkowy pas ruchu, tej wody jest więcej, stąd trzeba będzie 

rozbudowywać zbiorniki retencyjne. I dlatego też wstrzymali proces wydzielania  

i przekazywania dróg serwisowych, bo nie wiedzą, czy nie trzeba będzie dokonać korekty dróg 

serwisowych ze względu na te zbiorniki retencyjne. Stwierdził, że jeśli to jest tylko sama 

zmiana organizacji, czyli na zasadzie malowania, na zasadzie oznakowania pionowego,  

to oczywiście taką uwagę zgłosi. 

 

Pani radna Koralewska a propos ochrony banerów. Nie jest zadaniem Straży Miejskiej 

pilnowanie banerów, z całym szacunkiem dla mienia. 

Poinformował, że kilkadziesiąt banerów zostało zdjętych i dotyczy to wszystkich 

reklamujących się ugrupowań, powieszonych w miejscach np. ograniczających widoczność, 

czy zagrażających bezpieczeństwu. Uważa, że osoby kandydujące, aspirujące na stanowiska 

poselskie i senatorskie, osoby, które będą stanowiły prawo w Polsce, a nawet są wśród tych 

osób osoby, które stanowią to prawo, powinny to prawo przez siebie uchwalone rygorystycznie 

przestrzegać. Poinformował, że banery nie będą pilnowane, bo to jest rola komitetów 

wyborczych. Jeśli będą powieszone niezgodnie z prawem, lub będą zagrażały bezpieczeństwu 

Straż Miejska będzie je zdejmowała.  

W kwestii skażenia wody zwrócił uwagę, iż radna Koralewska ma dziwną przypadłość,  

gdy słyszy, że burmistrz coś powiedział to w to nie wierzy, ale wierzy wszystkim, którzy mówią 

odwrotnie. 

Zaproponował, aby zwróciła się do pani inspektor, żeby ta przekazała kopię maila, którym  

to powiadomiła Gminę Brwinów. Wówczas się zorientuje, że mail został wysłany tylko  

na adres kancelaryjny spółki o godzinie 14:53, czyli już po godzinach pracy spółki i nie został 

wysłany do Urzędu Gminy Brwinów na żaden adres. Zasugerował, że jeśli oczekuje  

od burmistrza dodatkowych wyjaśnień, musi się upewnić, że informacja, którą otrzymała jest 

prawdziwa. 

Burmistrz poinformował, że informacje dotyczące zarządzania kryzysowego są przekazywane 

i w ostatnim czasie dwukrotnie po godzinach nocnych był uruchamiany jako burmistrz  

z telefonu w ramach zarządzania kryzysowego. Nic nie stoi na przeszkodzie, żeby z tych 

telefonów korzystały właściwe służby. Mail zarządzania kryzysowego jest obsługiwany 

również w dni wolne od pracy, dlatego tego typu informacja, że jest zakaz spożywania wody, 

powinien być wysłany na adres zarządzania kryzysowego i te procedury natychmiast byłyby 

uruchomione. 

 

Burmistrz przekaże podziękowania pana radnego Guzika, bo rzeczywiście pracownicy starają 

się stawać na wysokości zadania. 

 

W przypadku radnego Bartosika przyjął deklarację, że jest do dyspozycji. Być może będzie  

z nim konsultował uwagi dotyczące Paszkowianki. 
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Odnośnie uwag radnego Kühna projekt organizacji ruchu na targowisku jest na ostatnim etapie 

zatwierdzania. 

 

Radna Barbara Koralewska ad vocem rozumie, że gmina usuwa bezprawnie umieszczone 

banery i materiały reklamowe i w pełni to popiera. Chodziło jej o banery poprawnie 

umieszczone za zgodą właścicieli, a które stają się obiektem wandalizmu, dlatego prosi jeszcze 

raz o rozważenie, nie pilnowania banerów, a eliminowanie zachowań chuligańskich. 

Stwierdziła, że pan burmistrz chce jej wypowiedź sprowadzić do jej „szczególnych 

przypadłości”, ale tu chodzi o burmistrza wiarygodność i zaufanie mieszkańców do swoich 

władz. Uważa, że to burmistrz powinien poprosić sanepid o wyjaśnienie i udokumentowanie 

informacji, którą na piśmie pani dyrektor przekazała, a która jest sprzeczna z jego relacją.  

Do prezesa i do spółki informacja dotarła i spółka podjęła działania. Zwróciła się  

do burmistrza pytając czy jest właścicielem i sprawuje nadzór właścicielski nad spółką,  

bo wydaje jej się, że spółka jest w 100 % własnością Gminy Brwinów. Dlatego pyta, gdzie 

zawiodła komunikacja i dlaczego postanowiono tak długo nie informować mieszkańców  

o zagrożeniu? 

 

Głos zabrał radny Maciej Żukowski ad vocem przyłącza się do pytania radnej Koralewskiej. 

Zapytał jak wyjaśnić fakt, iż BPWiK chlorował wodociąg w Otrębusach w weekend? 

Odnośnie projektu organizacji ruchu na targowisku, zastanawia się, czy postawienie znaków 

zakazu nie wykluczy możliwości parkowania pod zadaszeniami pojazdom w zwykłe dni 

powszednie, gdy mogłyby to robić poza godzinami pracy targowiska. 

 

Głos zabrał radny Adam Adamczyk informując, że ma wrażenie, iż w wypowiedzi radnej 

Koralewskiej nie chodziło o „wbicie szpili”, tak jak zasugerował burmistrz. Uważa,  

że sytuacja ze stwierdzeniem skażenia wodociągu w Otrębusach ujawniła bardzo dużą lukę  

w zarządzaniu kryzysowym. Wierzy, że zarówno burmistrz jak i służba sanepidowska ustalą 

wspólny front działań , po to, aby tego rodzaju sytuacje w przyszłości nie miały miejsca. 

Szczęśliwie okazało się, że to skażenie było efektem błędnie pobranej próby, gdyby okazało 

się, że sieć faktycznie była skażona, to przez prawie 3 dni mieszkańcy dwóch dużych 

miejscowości Otrębus i Kań spożywaliby skażoną wodę, tylko dlatego, że nie zadziałał jakiś 

mechanizm w procedurze. Jest zdania, że jest to poważne zagadnienie, którego nie można 

sprowadzać do osobistych niechęci z radną, czy z radnym. Trzeba wyjaśnić przyczynę 

powstania problemu i załatać lukę w bezpieczeństwie mieszkańców Gminy Brwinów. 

 

Głos zabrał Burmistrz Arkadiusz Kosiński stwierdzając, że co do banerów się już 

wypowiedział i to podtrzymuje. Poinformował, że po godzinie 22 do 6 rano na terenie Gminy 

Brwinów o bezpieczeństwo dbają patrole policji. 

W kwestii wody nie są to osobiste animozje, to nie on między słowami powiedział,  

że „burmistrz wiedział, nic nie zrobił”. Podkreślił po raz kolejny i poprosił radnych  

o zweryfikowanie swojego twierdzenia, Gmina Brwinów nie otrzymała komunikatu Sanepidu 

ani na adres kancelaryjny, ani na inne adresy, w tym adres zarządzania kryzysowego. 

Pracownicy spółki i prezes zaalarmowali burmistrza w poniedziałek. 

Z perspektywy zarządzania kryzysowego widzi, że nie pomyślano o tym, aby mieć kontakty  

do mieszkańców. Nie ma rządowego systemu, który może informować o zagrożeniach 

kryzysowych. 

Z doniesień prasowych wiadomo, że prokuratura prowadzi postępowania, jednak na razie  

nie prosili o żadne wyjaśnienia. 

Oznajmił, że ani powiatowe zarządzanie, ani zarządzanie województwa nie zostały 

powiadomione o potencjalnym skażeniu wody, ktoś popełnił błąd. Na komisji zarządzania 
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kryzysowego, gdzie byli przedstawiciele innych gmin, ta sprawa była dość mocno 

dyskutowana. Chodzi o to, żeby niezależnie której gminy to dotyczyło, żeby taka sytuacja  

w przyszłości się nie powtórzyła. 

11. Zamknięcie sesji 

Przewodniczący Sławomir Rakowiecki zamknął posiedzenie LXVIII Sesji Rady Miejskiej 

w Brwinowie. 

  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotował(a): Katarzyna Góral 

 


